



Atchafalaya Trace Commission Board Meeting
Wednesday, January 28, 2026 – 10 a.m. Innovation Center
702 River Road, Baton Rouge, LA 70802

AGENDA

Commissioners Present:

Wilbert Carmouche, Avoyelles, Chair
Angelique Bergeron, West Baton Rouge, Secretary
Mart Black, Terrebonne
Herman Fuselier, St. Landry
Quenton Fontentot, Lafourche
Fawn Hernandez, Lafayette
Darrel Rivere, Assumption
Hilary Collins, East Baton Rouge
Mark Villa, Ascension
Jennifer Stelly, St. Martin

Commissioners Absent:

Anna Ferguson, Concordia
Chris Burton, Iberia
John Clark, Iberville
Paula Lambert, Pointe Coupée
Carrie Stansbury, St. Mary, Treasurer

Others Present:

Justin Lemoine, Office of Cultural Development
Caroline Cassagne, Atchafalaya National Heritage Area
Hope Robinson, Atchafalaya National Heritage Area
Chris Cassagne, Louisiana Economic Development
Angela Rathle, National Park Service

- I. Call to Order and Pledge of Allegiance (Wilbert)**
 - a. Wilbert Carmouche called the meeting to order at 10:02 AM.

II. Agenda Approval (Wilbert)

- a. Carmouche called for a motion to approve the agenda. Fawn Hernandez moved to approve, seconded by Mart Black. Motion passed unanimously.

III. Minutes Approval (Wilbert)

- a. November 2025
 - i. Angelique Bergeron moved to approve with a minor edit to the French translation, seconded by Black. Motion passed unanimously.

IV. Welcome from LA.IO

- a. Christopher Cassagne, Senior Director, Louisiana Growth Network
 - i. Christopher Cassagne welcomed the commissioners to the Innovation Center and shared information about Louisiana Economic Development and the Innovation Center.

V. New Commissioner Welcome

- a. Mark Villa, Ascension Parish
 - i. Mark Villa shared a brief background.

VI. Staffing Update

- a. Hope Robinson, Assistant Director
 - i. Hope Robinson shared a brief background.

VII. Executive Committee Elections

- a. Caroline Cassagne shared that the Executive committee will remain the same, with the addition of Fawn Hernandez, nominated for vice chair.
- b. Black moved to approve, seconded by Darrel Rivere.

VIII. Legislative Updates

- a. Cassagne discussed legislative updates. The Louisiana Legislative session begins March 9.

IX. Active Projects Update

- a. Cassagne discussed current projects, including the following:
 - i. BTNEP *Paint the Drain* project
 - ii. Festival International will have more of an Atchafalaya footprint this year. Lemoine emphasizes the partnership with CODOFIL on this project.
 - iii. Bayou Country Children's Museum mural in Thibodaux
 - iv. ANHA has received their last proposal for a Strategic Plan and will go with LaFargue.

X. "The Great Flood" Marker Program

- a. Cassagne discussed the flood marker installation as a tribute to the Centennial commemoration of the Great Flood of 1927. The installation will denote the specific height of flood waters in each location. One flood marker has been installed in Pointe Coupee Parish, with future ones being installed in the historical flood areas.
- b. Bergeron offered additional imagery and resources for Great Flood commemoration sites.

XI. "Year of Outdoors" and "20th Anniversary of Atchafalaya NHA"

- a. Cassagne introduced plans for a call to artists to create a design celebrating the 20th anniversary of the ANHA. Swamp Base will hold an Atchafalaya Day in October to reveal the chosen design and celebrate the anniversary of the heritage area designation.
- b. ANHA will be participating in the Swamp-o-ree on March 21st. If anyone is interested in tabling on March 14th, contact ANHA.
- c. Carmouche asked about ANHA involvement in the America 250 celebration. ANHA staff do not see any clear involvement, however, the ANHA has shared historic stories to be used in a national geofencing audio story project.
- d. Bergeron has secured a speaker to speak about French involvement in the American Revolution later this year.

XII. Atchafalaya Wild Grant Program Review

- a. Cassagne gave an overview of the grant program and shared that 6 applications have currently been submitted. Once all applications are received, Cassagne will hold a virtual meeting to instruct the panel on scoring criteria. Commissioners can score online in the google sheet or on paper. The deadline for scoring is Friday, March 20th.
- b. Next Meeting will be March 25th.

XIII. ANHA Staff Updates

- a. Upcoming Travel
 - i. Cassagne and Lemoine travel to Washington, DC Feb 2-5.
- b. Upcoming Events
 - i. BTNEP Meeting on Feb 12th, location TBD.
 - ii. March 26-27 is the Louisiana Historic Preservation Trust Conference
 - iii. Legislative Session begins on March 9th.
 - iv. SwampBase will hold Swamp-o-ree on March 21st in Henderson.

XIV. Other Business

- a. Comments from public attendees (if any)
 - i. Lemoine shared information regarding Legislative Session.

XV. Commissioner Announcements

- a. Terrebonne – Mardi Gras
 - i. Black will attend Coastal Day at the Louisiana Capitol
- b. St. Landry – Courir de Mardi Gras, Opelousas Zydeco Dance
- c. Lafourche – Mardi Gras
 - i. The King Cake Festival has been cancelled due to cold weather.
 - ii. The Southern Division of the Southern Fisheries Society is in New Orleans, March 5-8.
- d. Lafayette – Mardi Gras
 - i. The Louisiana Music Museum had a strong presence at Folk Alliance in January.
 - ii. The Children’s Museum mural by Dirk Guidry is almost complete in downtown Lafayette.

- e. Avoyelles: The unveiling of the Solomon Northup statue and plaza has brought great publicity to the parish.
 - i. Avoyelles hosted a fam tour with Louisiana Office of Tourism international representatives. There was a strong Atchafalaya presence on the fam tour.
- f. Assumption: Mardi Gras
 - i. The Heart of the Atchafalaya Museum will break ground soon.
- g. East Baton Rouge: Mardi Gras
 - i. The Cajun French Music Association will host a Cajun Mardi Gras Dance on January 31st.
- h. Ascension: Mardi Gras
 - i. Ascension Chamber Gala awards will take place on February 26.
- i. National Park Service: There is a new artist exhibition at the Wetlands Acadian Cultural Center.
- j. West Baton Rouge: There is a new exhibit on historic black cemeteries.
 - i. The historic happy hour Blues Festival Poster Reveal will be on Feb 10. National History Day Competition is on February 26 at the WBR museum. There is a new women's singing group program, Sunday Chante, occurring on Sundays in the Juke Joint.
- k. St. Martin: There are no mardi gras parades in St. Martin. Courir Des Enfants is on February 16th in Breaux Bridge.
 - i. There is a new restaurant inside NuNu in Arnaudville.
 - ii. Stelly will attend LEED day at the Capitol on March 31st.

XVI. Adjourn

- a. Carmouche called for a motion to adjourn, moved by Stelly, seconded by Rivere.
- b. Meeting adjourned at 11:08 AM.



Réunion du conseil d'administration de l'Atchafalaya Trace Commission
Mercredi 28 janvier 2026 – 10 h Centre d'innovation
702 River Road, Baton Rouge, LA 70802

ORDRE DU JOUR

Commissaires présents :

Wilbert Carmouche, Avoyelles, président
Angelique Bergeron, West Baton Rouge, secrétaire
Mart Black, Terrebonne
Herman Fuselier, St. Landry
Quenton Fontentot, Lafourche
Fawn Hernandez, Lafayette
Darrel Rivere, Assumption
Hilary Collins, East Baton Rouge
Mark Villa, Ascension
Jennifer Stelly, Saint-Martin

Commissaires absents :

Anna Ferguson, Concordia
Chris Burton, Iberia
John Clark, Iberville
Paula Lambert, Pointe Coupée
Carrie Stansbury, St. Mary, trésorière

Autres personnes présentes :

Justin Lemoine, Bureau du développement culturel
Caroline Cassagne, Zone patrimoniale nationale d'Atchafalaya
Hope Robinson, Zone patrimoniale nationale d'Atchafalaya
Chris Cassagne, Développement économique de la Louisiane
Angela Rathle, Service des parcs nationaux

I. Ouverture de la séance et serment d'allégeance (Wilbert)

- a. Wilbert Carmouche a ouvert la séance à 10 h 02.

II. Approbation de l'ordre du jour (Wilbert)

- a. Carmouche a demandé une motion pour approuver l'ordre du jour. Fawn Hernandez a proposé l'approbation, appuyée par Mart Black. La motion a été adoptée à l'unanimité.

III. Approbation du procès-verbal (Wilbert)

- a. Novembre 2025
 - i. Angelique Bergeron a proposé d'approuver le procès-verbal avec une modification mineure à la traduction française, appuyée par Black. La motion a été adoptée à l'unanimité.

IV. Mot de bienvenue de LA.IO

- a. Christopher Cassagne, directeur principal, Louisiana Growth Network
 - i. Christopher Cassagne a souhaité la bienvenue aux commissaires au Centre d'innovation et leur a présenté des informations sur le développement économique de la Louisiane et le Centre d'innovation.

V. Accueil des nouveaux commissaires

- a. Mark Villa, paroisse d'Ascension
 - i. Mark Villa a brièvement présenté son parcours.

VI. Mise à jour sur le personnel

- a. Hope Robinson, directrice adjointe
 - i. Hope Robinson a brièvement présenté son parcours.

VII. Élections au comité exécutif

- a. Caroline Cassagne a indiqué que le comité exécutif resterait inchangé, à l'exception de l'ajout de Fawn Hernandez, nommée vice-présidente.
- b. Black a proposé d'approuver cette décision, appuyé par Darrel Rivere.

VIII. Mises à jour législatives

- a. Cassagne a évoqué les mises à jour législatives. La session législative de Louisiane débute le 9 mars.

IX. Mise à jour sur les projets en cours

- a. Cassagne a évoqué les projets en cours, notamment les suivants :
 - i. Projet BTNEP « *Paint the Drain* »

- ii. Le Festival International aura une empreinte plus importante sur l'Atchafalaya cette année. Lemoine souligne le partenariat avec le CODOFIL dans le cadre de ce projet.
- iii. Fresque murale du Bayou Country Children's Museum à Thibodaux
- iv. L'ANHA a reçu sa dernière proposition pour un plan stratégique et choisira LaFargue.

X. Programme de marquage « The Great Flood »

- a. Cassagne a évoqué l'installation de marqueurs commémoratifs en hommage au centenaire de la grande inondation de 1927. Ces marqueurs indiqueront la hauteur exacte atteinte par les eaux à chaque endroit. Un marqueur a déjà été installé dans la paroisse de Pointe Coupee, et d'autres seront installés dans les zones historiquement touchées par les inondations.
- b. Bergeron a proposé des images et des ressources supplémentaires pour les sites commémoratifs de la grande inondation.

XI. « Année des activités de plein air » et «^{20e} anniversaire de l'Atchafalaya NHA »

- a. Cassagne a présenté un projet visant à lancer un appel aux artistes afin qu'ils créent un design célébrant le^{20e} anniversaire de l'ANHA. Swamp Base organisera une journée Atchafalaya en octobre afin de dévoiler le design choisi et de célébrer l'anniversaire de la désignation de la zone patrimoniale.
- b. L'ANHA participera au Swamp-o-ree le 21 mars. Si vous souhaitez tenir un stand le 14 mars, veuillez contacter l'ANHA.
- c. Carmouche a posé des questions sur la participation de l'ANHA à la célébration America 250. Le personnel de l'ANHA ne voit pas de participation claire, mais l'ANHA a partagé des récits historiques qui seront utilisés dans le cadre d'un projet national d'histoires audio géolocalisées.
- d. Bergeron a trouvé un conférencier qui viendra parler de la participation française à la Révolution américaine plus tard cette année.

XII. Examen du programme de subventions Atchafalaya Wild

- a. Cassagne a présenté une vue d'ensemble du programme de subventions et a indiqué que six demandes avaient été soumises à ce jour. Une fois toutes les demandes reçues, Cassagne organisera une réunion virtuelle afin d'informer le comité des critères d'évaluation. Les commissaires peuvent attribuer leurs notes en ligne dans le tableau Google ou sur papier. La date limite pour l'attribution des notes est fixée ^{au} vendredi 20 mars.
- b. La prochaine réunion aura lieu le 25 mars.

XIII. Mises à jour du personnel de l'ANHA

- a. Déplacements à venir
 - i. Cassagne et Lemoine se rendront à Washington, DC, du 2 au 5 février.
- b. Événements à venir
 - i. Réunion du BTNEP le 12 février, lieu à déterminer.
 - ii. Les 26 et 27 mars aura lieu la conférence du Louisiana Historic Preservation Trust
 - iii. La session législative commence le⁹ mars
 - iv. SwampBase organisera Swamp-o-ree le 21 mars à Henderson.

XIV. Autres

- a. Commentaires du public (le cas échéant)
 - i. M. Lemoine a communiqué des informations concernant la session législative.

XV. Annonces des commissaires

- a. Terrebonne – Mardi Gras
 - i. Black participera à la Journée côtière au Capitole de Louisiane
- b. St. Landry – Courir de Mardi Gras, danse zydeco à Opelousas
- c. Lafourche – Mardi Gras
 - i. Le King Cake Festival a été annulé en raison du temps froid.
 - ii. La division sud de la Southern Fisheries Society se réunira à La Nouvelle-Orléans du 5 au 8 mars.
- d. Lafayette – Mardi Gras
 - i. Le Louisiana Music Museum était très présent au Folk Alliance en janvier.
 - ii. La fresque murale du Musée des enfants, réalisée par Dirk Guidry, est presque terminée dans le centre-ville de Lafayette.
- e. Avoyelles : le dévoilement de la statue et de la place Solomon Northup a apporté une grande publicité à la paroisse.
 - i. Avoyelles a accueilli une visite de familiarisation avec les représentants internationaux de l'Office du tourisme de Louisiane. La présence d'Atchafalaya était très forte lors de cette visite.

- f. Assumption : Mardi Gras
 - i. Le musée Heart of the Atchafalaya sera bientôt inauguré.
- g. East Baton Rouge : Mardi Gras
 - i. L'Association de musique cajun française organisera un bal cajun Mardi Gras le 31 janvier
- h. Ascension : Mardi Gras
 - i. La cérémonie de remise des prix de la Chambre d'Ascension aura lieu le 26 février.
- i. Service des parcs nationaux : une nouvelle exposition d'artistes est organisée au Wetlands Acadian Cultural Center.
- j. West Baton Rouge : Une nouvelle exposition sur les cimetières historiques noirs est présentée.
 - i. Le dévoilement de l'affiche du Blues Festival aura lieu le 10 février lors d'un happy hour historique. Le concours National History Day aura lieu le 26 février au musée WBR. Un nouveau programme de chant féminin, Sunday Chante, est proposé tous les dimanches au Juke Joint.
- k. St. Martin : Il n'y a pas de défilés de Mardi Gras à St. Martin. Le Courir Des Enfants aura lieu le 16 février à Breaux Bridge.
 - i. Il y a un nouveau restaurant à l'intérieur du NuNu à Arnaudville.
 - ii. Stelly participera à la journée LEED au Capitole le 31 mars

XVI. Levée de la séance

- a. Carmouche a demandé une motion d'ajournement, proposée par Stelly et appuyée par Rivere.
- b. La séance est levée à 11 h 08.